
 
 

 

 

 

Referat Skolebestyrelses møde 

D. 27/9-22 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Aske og Fidan 9.a 

Personalerepræsentanter:  

Lone B. Larsen og Lotte Simonsen  

Ledelsesrepræsentanter:  

Karina Lange og Pernille Reschat 

Referent: 

Karina Lange 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Stine Møller Jacobsen og Ani Mai Andersen 

 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

  



 
 

 

Dagsorden 

 

Kl. 17.45: fotografering til hjemmesiden af nye medlemmer. 

18:00-18:05  Velkomst og dagsorden  

 

18:05-18:15  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled 

mellem bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres  

Referat: 

 Der er klaget over, at det er så køligt, men dette er et afløb af krigen i 

Ukraine. Nogle terrassedøre er i stykker, men bliver ordnet af pedellerne.  

 Elevrådet vil gerne lave en julekonkurrence. 

 9. årgangs elever skal stoppe med at bruge personaletoiletterne. 

 Eleverne skal deltage mere i UUF.  

 Elevrådet har et ønske om mere varm mad i Boden.  

 Der er et ønske om, at der kan være en skolerejse til udlandet i 9. 

klasse. Hvis der er en rejse, vil det også kunne holdes på eleverne, så de 

ikke tager på efterskole før efter 9. klasse. Det er både et ønske fra 

eleverne og fra Udskolingsafdelingens personale. Der er flere 

overbygningsskoler i Åbenrå Kommune, som har skolerejse til udlandet i 

9. klasse.  

 Vedtægterne for elevrådet er blevet ændret, således at Skolebestyrelsen 

indgår.  

 Det er besluttet, at Fidan og Aske mødes med elevrådslæreren for 

Mellemtrinnet, når de har haft deres møde, således at der bliver skabt en 



 
 

 

sammenhæng. Der vil være fælles elevrådsmøde i løbet af skoleåret med 

Mellemtrinnet og Udskolingen.  

 

 

18:15-18:30  Nyt betalingssystem Aabenraa Pay (D, B)  

Formål:  

Det er vedtaget i Aabenraa Kommune, at Aabenraapay skal benyttes i hele 

kommunen. Sekretær Maria Wejrup deltager under punktet.  

Skolebestyrelsen skal: 

Drøfte og godkende ledelsens oplæg til implementeringsplan. 

Beslutning: 

Eleven får et kort udleveret, som forældrene skal sætte op, få aktiveret og 

sætte penge ind på. Der kommer betalingsautomater på skolen, og der er også 

mulighed for at se, hvad der er til rådighed via en kortlæser. Der er et 

skrivefelt, hvor elevens navn skal skrives, og så opfordres forældre til at sætte 

et billede ind, når de opretter, således man ved scanning kan se ejeren.  I uge 

43 vil der være kursus for personale og fra uge 45 kan brugen af kortet sættes 

i gang. Det vil være en glidende overgang fra kontanter til kort. Mobilepay 

bliver afskaffet ift. Boden, da der er et gebyr på hver mobilepaytransaktion (74 

øre), men kan bruges fx til Åbent hus-arrangementer. Der er en månedlig 

ydelse for at have Aabenraapay. Hvis vi vælger dette nu, betaler Åbenrå 

Kommune for terminaler og den månedlig ydelse resten af 2022. Første kort er 

gratis og herefter koster det 50,- som forældrene skal aktivere en betaling af.  

 

Skolebestyrelsen beslutning er, at implementeringsplanen er godkendt. 

Bilag: 

Bilag 3.0 Aabenraa Pay 

Bilag 3.1 Oversigt over mobile pay gebyr 

 



 
 

 

18:30-19.00 Fagligt og socialt arbejde med elever(T). 

Formål: 

Oplæg fra matematikvejleder Henning Jessen og/eller Lotte Smed Justesen om 

arbejdet med faget for samtlige årgange. Bilaget er til de særligt interesserede  

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med skolens arbejde med eleverne fagligt og socialt. 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen har ført tilsyn med matematik. Det var godt at høre om 

skolens virkelighed og hverdag. 

Bilag: 

Bilag 4.0 Handleplan - Matematikvejledning - Elever med matematik-

vanskeligheder 

Bilag 4.1 2022-10-01 Funktionsbeskrivelse-matematikvejledning 

19:00-19:20  Princip for Anmodning om Fravær med 

tilladelse (lovligt/ekstrasordinært fri) (D,B) 

Formål: 

Skolebestyrelsen gennemgår samtlige principper over en treårig periode.  

Skolebestyrelsen skal have et princip for ” 4) samarbejdet mellem skole og 

hjem, og om skolens og forældrenes ansvar i samarbejdet..” jf. 

Folkeskolelovens §44 stk. 2 

Som en del af princip for skole/hjem samarbejde kan der udarbejdes et princip 

for anmodning om ekstraordinær frihed. Dette princip skal i så fald tage afsæt i 

de kommunale retningslinjer på området. 

Skolebestyrelsen skal: 

Tage stilling til hvorvidt der skal udarbejdet princip for området, samt en evt. 

plan for en sådan udarbejdelse. 



 
 

 

Beslutning: 

Det drøftes for og imod kontra omfanget af ekstraordinært fravær og forældres 

opgave med at få fulgt op på lektier. 

Det er besluttet, at der er behov for et princip. Martin og Karina laver et udkast 

til et princip, som drøftes på bestyrelsesmøde i oktober.   

Bilag:  

Bilag 5.0 Retningslinjer for håndtering af ekstraordinær frihed (Aabenraa) 

Bilag 5.1 Håndtering af indberetning af elevfraværs på Kongehøjskolen 

Bilag 5.2 Lovligt fravær 21-22 fordelt på årgange og totalt 

19:20-19:35 Orientering fra ledelsen (I)  

Affaldssortering går godt, forstået på den måde, at alle affaldsspande er sat 

op i klasserne og gangene. Det passer som fod i hose, at dette er på plads til 

uge 39, hvor hele skolen arbejder med FNs verdensmål herunder affald. 

Åbent hus i uge 39 er der fod på og håbet er at rigtig mange forældre 

kommer. 

Økonomi bliver orienteret af Pernille. Der er flere parametre, som har 

indflydelse på økonomien - elevtal, puljer, elevtildeling, inklusion - hvilket der 

er søgt at tage højde for. Skolen har udvist rettidig omhu fx ved ikke at 

genbesætte flere stillinger i 2022, således at elevtal harmonerer med antal 

ansatte. Ifølge Skolechef Rasmus Andreassen er opgaven i første omgang, 

mens Vibeke er sygemeldt, at udvise rettidig omhu ved at spare på driften. Det 

vurderes, jævn før længden af fraværet, hvordan der arbejdes videre med 

økonomien og ud fra den økonomiske situation pr. 15. januar 2023.  

Overgangstest som erstatning for Nationale test skal laves på skolerne i 

efteråret 2022. Overgangstestene er i Dansk 2., 3., 4., 6. og 8. klasse samt 

Matematik 2., 4., 6., 7. og 8. klasse. De løber frem til de nye nationale test er 

klar, hvilket er om nogle år. Skolebestyrelsernes henvendelse omkring de 



 
 

 

frivillige nationale test er frivillige, bliver dette sat på udvalgsmøde d. 3. 

oktober 2022.  

Formål: 

Orienteres om skolens dagligdag 

Bilag: 

Bilag 6.0 Økonomirapport 310822 

Bilag 6.1 Noter til økonomirapport 310822 

Bilag 6.2 Orienteringsbrev fra uvm om overgangstest 

Link: (hvis du vil vide mere) 
Orientering fra UVM vedr. overgangstest 

 

19:35-19.45  Formandens punkt (I)  

Kursus for skolebestyrelser var sat op på en anden måde i år, og var rigtig 

godt og givende. Der var punkter, hvor Skole & Forældre blev løftet som 

organisation.  

Dialogmøde med politiske udvalg deltog Martin og Lotte i. Mødet var denne 

gang meget åbent i sammenligning med sidste år. Drøftelserne var gode og 

det var regulære dialog.  

D. 5/10-22 er Personalets dag hvor bestyrelsen traditionen tro deler 

hjemmelavet P-tærter. Martin og Agnete deler ud. Karina sørger for at 

kantinen laver tærterne.  

 

19:45-19.50  Evt. 

Ikke noget at berette. 

https://www.uvm.dk/aktuelt/i-fokus/evaluerings-og-bedoemmelsessystem/hovedelementer%20i%20aftalen/test-%20og%20evalueringsredskaber/folkeskolens-nationale-faerdighedstest


 
 

 

19:50-20.00  Oplæsning af referat (B)  

Referatet er godkendt.  


